
 
Concept-verslag van de algemene ledenvergadering NVFN, gehouden  
op 7 mei 2025 
 
Aanwezig: 
Jack Schaap, Marc Ettema, Edwin de Graaf, Fieraas Aliahmad, Gerrit de Crom, Lars Delsing, Patrick 
Leliveld, Jan-Willem van Manen, Rolf Merkus, Anton Rijpkema, Frank Risseeuw, Patrick Mestriner, 
Arjun Loilargosan, Martijn Winkels, Selena Verdegem en Janette van de Scheur 
 

 
1. Opening          

Jack opent de vergadering, heet allen welkom en vermeldt de do’s en don’ts.   
 
2. Goedkeuring agenda  

Geen aanvullingen. 
 

3. Ingekomen stukken/mededelingen 
Op een aantal afmeldingen na, geen ingekomen stukken of mededelingen. 

 
4. Beantwoorden vragen over RION       

Er zou op 7 mei ’s ochtends een meeting zijn met Kiwa en CIBV maar door wat afmeldingen is 
deze niet doorgegaan.  
Recent kwam er een vraag of er stickers beschikbaar zijn om op de auto te plakken voor RION 
erkende bedrijven. Die stickers zijn er nog niet en Janette krijg akkoord om deze te bestellen..  

            actie Janette 
5. NVFN        
5.1 Terugkoppeling deelname normcommissie / Edwin 

De NEN-EN 1838:2025 is begin 2025 gepubliceerd en verwijst naar de officiële EN 1838 die eind 
2024 gepubliceerd is. 
 
De NEN-EN 50171 is recent herzien maar daar is nu al discussie over, met name uit de hoek van 
de UPS leveranciers. Discussie gaat vooral over lader centrale noodverlichtingsvoeding voorzien 
van een scheidingstrafo, wel/geen galvanische scheiding en fouttolerantie. T.z.t. komt hier 
mogelijk een amendement voor. 
 
Voor de TS 17951 komt een Kennisblad dat Dic en Edwin gaan schrijven. 
 
NiCd batterijen; formeel is niet bekend waar deze batterijen onder zullen gaan vallen 
(industrieel of portable) en wanneer en wie dat bepaalt. Zolang in Nederland ILT geen standpunt 
heeft ingenomen, kan de NVFN hier evenmin een standpunt over innemen. Sommige 
producenten zijn al gestopt met NiCd of stoppen daar binnenkort mee. Voor anderen blijft het 
koffiedik kijken. 
Standpunt van Lighting Europe en EuroBat is dat ze onder industrial zouden vallen. Batterijen 
zwaarder dan 5 kilo vallen sowieso onder industrial. Advies is om de fabrikant/leverancier op 
papier te laten zetten dat de NiCd batterij voor industrieel gebruik is. Voorlopig onderneemt 
NVFN zelf geen actie. 

 
 NEN-EN-IEC 60598-2-22 

Van de 60598-1 zijn een aantal paragrafen opnieuw genummerd en daarom wordt de 2-22 ook 
aangepast. Daarnaast wordt waarschijnlijk de Annex B sticker eenvoudiger en gaat van 4 naar 3 
blokjes. 1ste vakje staat voor centraal/decentraal, 2de vakje voor is er een testsysteem aan boord 
en 3de vakje, zo ja, hoe lang brandt dit dan. 



De 60598 verwijst ook naar de NEN-EN-IEC 61347-2-7. Deze laatste gaat onder andere over 
thermische bewaking van lithiumbatterijen (wat er wel of niet in moet komen). In de -2-7 staat 
dat het laadproces van een lithiumbatterij temperatuur gecontroleerd moet zijn.  

 
NEN-EN-IEC 62034 is de norm die de testsystemen beschrijft en die wordt ook aangepast. Waar 
voorheen sprake was van batteries wordt dat nu ESSS genoemd. Vermoedelijk wordt eind 2026 
over de herziene versie gestemd. 

 
De cyclus voor het testprotocol automatisch testsysteem is voor de korte functietest eens per 
maand en voor de duurtest eens per jaar. Sommige bedrijven testen vaker. 

 
De Europese Commissie is een project gestart om zoveel mogelijk PFAS uit te faseren. Gebruik is 
alleen toegestaan als het essentieel voor de samenleving is. Lighting Europe heeft een rapport 
geschreven waarin zij het belang van uitfasering onderschrijft maar ook aangeeft dat het de 
producten voor noodverlichting zou kunnen schaden. De leden ontvangen het rapport. 
 

5.2 Sectie Producten & Techniek 
Behalve normen die besproken zijn, is ook de vraag gesteld hoe we het vak noodverlichting 
aantrekkelijker kunnen maken voor jongeren. De werkgroep Duurzaamheid & Circulariteit en de 
sectie Producten & Techniek zijn samengevoegd. 
De Nederlandse Licht Associatie (NLA) geeft op 14 mei een brainboostsessie over circulariteit 
van armaturen in de openbare ruimte. 

 
5.3 Inspectie en Onderhoud 

De ISSO publicaties 79 en 79.1 zijn door ISSO samengevoegd maar er was niet naar de inhoud 
gekeken. Marc en Lars hebben het document uitgebreid becommentarieerd en recent is er weer 
overleg geweest met ISSO. Afgesproken is dat het deel voor het onderhoud geschreven wordt 
aan de hand van de input die NVFN geeft. Het cursusboek blijft een apart document.  
 
Er is uitgebreid gediscussieerd over de toekomst van onderhoud aan noodverlichting. Daarvoor 
is kennis van producten nodig (ook voor de leverancier) en hoe kunnen we met elkaar een 
bepaald  kennisniveau bereiken.   
De sectie heeft besloten om – vergelijkbaar met de checklist Pragmatisch Projecteren – een 
checklist Pragmatisch Onderhoud op te gaan stellen. Daarnaast wordt bekeken hoe 
onderhoudsbedrijven data over uitval van armaturen kan verzamelen. Mocht er op termijn een 
andere manier van onderhoud worden gepromoot, dan zijn data van groot belang. 
 
Margo Leinders is afgestudeerd aan Fontys en haar afstudeeronderzoek ging over draadloos 
beheer noodverlichting. Wat houdt onderhoudsbedrijven tegen om aan de slag te gaan met het 
draadloos beheren van noodverlichting? Tijdens de vergadering van de sectie I&O heeft zij een 
terugkoppeling gegeven. Het artikel dat Margo hierover geschreven heeft, ontvangen de leden 
met dit verslag.          actie Janette  

 
5.4 Sectie Toepassen & Projecteren 

Een aantal leden hebben de checklist Pragmatisch Projecteren besproken en aangepast. Jack 
complimenteert de werkgroep met het resultaat. 
Frank Arendsen (Brafon) en Twan Lenders (BVM groep Nederland) waren als gast/potentiële 
leden aanwezig. Dankzij hun ervaring is de checklist nog iets aangepast. Ze vonden dat de sectie 
qua normering goed op de hoogte was en zelf weinig konden toevoegen. Daarom hebben ze 
besloten geen lid te worden maar NVFN kan hen altijd om advies vragen op het gebied van 
wetgeving.  



Frank A. is lid van de examencommissie van WijTechniek geworden. Hiermee raakt OBEX meer 
betrokken bij noodverlichting wat meer vanuit normen wordt gestuurd dan alleen wetgeving. 
 
Kennis- en Praktijkbladen 

• Kennisblad TP-02 termen en definities is aangepast en op de NVFN website geplaatst. 

• Voor toiletfaciliteiten is een nieuw praktijkblad gemaakt en dit wordt nog opgemaakt in de 
huisstijl. 

• De checklist Pragmatisch Projecteren zal 1 juni op de website worden geplaatst en de leden 
die dit gebruiken, zullen vanaf die datum ook de nieuwe versie gaan gebruiken. Deze dient 
ook in de RION te worden vervangen. Op LinkedIn en op de website zal hierover een 
nieuwsbericht komen.       actie Janette 

• Op de website staat nu nog wat is nieuw in 2024, hier wordt het jaartal weggehaald. 

• Het Kennnisblad Pragmatisch Projecteren staat op de agenda om verder door te nemen. 

• TP-04 regelgeving en normering wordt nog aangepast en er komt een nieuwe Kennisblad, 
TP-06 over Adaptive Escaperoute Emergency Lighting 

6. Lighting Europe        
Er is een separate werkgroep die de PSR 0007 (Product Specific Rules 
noodverlichtingsarmaturen) aan gaat passen. Daniël van Famostar zou kijken of dit interessant is 
en de meest recente vergadering was 30 april jl. Marc zal nagaan of Daniel hierbij nog betrokken 
is.           actie Marc 
 
LE heeft een visual guide gepubliceerd over noodverlichting en deze kan gratis van hun website 
worden gedownload. 
 
Een online mistery shopper wordt ingezet om te kijken hoe het is gesteld met de kwaliteit van 
noodverlichting.   

 
7. Verslag vorige vergadering  
 Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld.  
  
 Naar aanleiding van: 

Frank vraagt met wie er nu contact bij de NSVV is sinds John de Joode is vertrokken. Er is contact 
met Jan-Pieter Heimgartner en Janette zal Geertje Hazenberg vragen wie namens NSVV 
algemeen de contactpersoon voor NVFN wordt.     actie Janette 

      
 De NVFN heeft voor het eerst als vereniging meegedaan aan Future Lighting en stond bij de NLA 

(Nederlandse Licht Associatie). De plaats van de stand was niet goed en qua bezoekers waren er 

volgens ons weinig onderhoudsbedrijven. Het bestuur heeft besloten om niet aan de volgende 

editie deel te nemen. 

  De beleving van de individuele leden die hebben deelgenomen, is wel positief en een aantal 

leden zal dit jaar weer met een stand op deze beurs gaan staan. 

Actielijst: 
Actiepunt 1 - Theorie vragen Certoplan in lijn zijn met examen Noodverlichtingsdeskundige. 
Kijken of eindtermen en vragen niet tegenstrijdig zijn.       actie Jack/Marc 
 
Actiepunt 3 – Communicatie over EPD richting groothandel. Fieraas heeft contact gehad met 
Paul Borghouts van de FME en het onderwerp wordt in het laatste kwartaal van dit jaar 
besproken. Blijft agendapunt voor de sectie Producten & Techniek.        agenda P&T 
 



8. Financieel jaaroverzicht 2024       

De kascommissie, Lars Delsing (Hertek B.V.) en Dic Ros (INOTEC Noodverlichting B.V.), heeft de 
conceptjaarrekening 2024 van NVFN gecontroleerd en hebben geen onvolkomenheden of 
onjuistheden aangetroffen.  
 
De leden verlenen het NVFN-bestuur en daarmee ook de FME décharge voor het over het jaar 
2024 gevoerde financiële beheer. Unaniem wordt er goedkeuring aan de jaarrekening 2024 
gegeven en worden het bestuur en FME gedechargeerd voor het in 2024 gevoerde financiële 
beheer. 

 
9. Rondvraag en datum volgende vergadering 
 De volgende ledenvergadering is op woensdag 8 oktober waarschijnlijk bij de Lunterse Boer. 
  
10.  Sluiting  
 
Tijdens de vergadering wordt afscheid genomen van Janette die binnenkort met vervroegd pensioen 
gaat. Jack dankt haar voor haar inzet en overhandigt namens het bestuur een bos bloemen. 
Daarnaast ontvangt Janette van de NVFN een uniek noodverlichtingsarmatuur hetgeen zij gigantisch 
waardeert en vervolgens de leden dankt voor de prettige samenwerking. 

 
 

 

 

 

 

 

   

 

 
 


